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Boer Burger Bondgenoot 
Misschien valt het je op, maar wellicht ook niet; boven de maandaanduiding in deze 
nieuwsbrief is een nieuw logo toegevoegd, namelijk die van Boer Burger Bondgenoot. En 
wat zijn we daar trots op! Op 12 november tekenende wij, onder toeziend oog van onder 
andere statenleden, leden van het waterschap en onze gedeputeerde Henk Emmens, een 
bondgenootovereenkomst met Erik Stegink. Onze fractievoorzitter Kor Hoving gaf tijdens 
zijn toespraak aan blij te zijn dat we eindelijk werden toegevoegd aan de BBB familie, 
waarop Erik Stegink reageerde dat we er eigenlijk altijd al bij gehoord hadden. En dat klopt 
natuurlijk ook wel. Vanaf het begin van het bestaan van onze fractie hebben wij warme 
banden met BBB Landelijk en sinds de provinciale- en waterschapsverkiezingen ook met de 
statenleden en leden van het waterschap.  

Waarom dan toch een bondgenootschap? Veel mensen zien ons al als BBB. Dat mag, we 
zijn ook allemaal lid van BBB, maar we zijn een lokale fractie, die wel handelt naar de geest 
van BBB. Eén van de belangrijkste uitganspunten daarbij is, dat ons handelen in het belang 
moet zijn van de inwoners en ondernemers in onze gemeente. Het BBB 
verkiezingsprogramma is dan ook niet leidend. Sterker nog, als BBB Bondgenoot is het ook 
aan ons om aan te geven wanneer lokale belangen niet stroken met landelijke belangen en 
BBB daar dan op te attenderen. Het bondgenootschap is eigenlijk een officiële bevestiging 
van hetgeen we altijd al hebben uitgedragen en gevoeld. Hiermee maken wij ook onderdeel 
uit van een netwerk van andere lokale partijen die ook bondgenoot van BBB zijn. Zo kunnen 
we elkaar ook versterken.     
 
Sharon Brinkkemper 
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Begrotingsvergadering 2023 
Op 9 november behandelende de gemeenteraad de begroting en de voorjaarsnota. Onze 
woordvoering werd gedaan door Kor Hoving en luidde als volgt: 

Als eerst wil ik de mensen bedanken die hebben bijgedragen aan het tot stand komen van 
wederom een prachtig boekwerk van rond de 200 bladzijden. Ook wil ik jullie bedanken 
voor de uitgebreide beantwoording van de technische vragen. Half juli hebben we de 
voorjaarsnota behandeld, het is nog maar zo kort geleden! En nu 3 maanden later hebben 
we het volgende exemplaar alweer binnen. Dit terwijl er een behoorlijk te kort aan 
personeel blijkt te zijn binnen ons gemeentehuis! Misschien moeten we toch eens 
moderniseren en over gaan naar een systeem met barometers die ten alle tijden af te lezen 
zijn. 
 
Dan waar het werkelijk om gaat: De CIJFERS! De begroting heeft een overschot van ruim 4 
miljoen euro waar we natuurlijk erg blij mee zijn! Wanneer we met onze fractie van de Boer 
& Burger Partij de tekst door struinen komen ook wij erachter dat het vanaf 2026 spannend 
gaat worden om de begroting sluitend te houden. Het is dus van belang dat we om ons 
huishoudboekje moeten blijven denken, vooral omdat we weten dat er nog een aantal 
kosten aan staan te komen zoals bijvoorbeeld achterstallig onderhoud van civiele 
kunstwerken  
 
Zoals bekend is de werkgroep wonen waar uiteraard alle partijen in vertegenwoordigd zijn 
lekker op stoom. Allemaal willen we de snelheid erin houden om voor iedereen betaalbare 
en duurzame woningen te realiseren. De omgevingsvisie is vorige week vastgesteld. Hugo 
de Jonge is al op werkbezoek geweest. Hij vindt dat er nog best een tandje bij kan qua 
woningbouw in onze provincie. Onze gemeente heeft een bestuursopdracht gekregen om 
voor 2030 ongeveer 1500 huizen bij te bouwen, waarvan de helft in Hoogezand-Sappemeer 
staat, en de helft in de omliggende dorpen. Waar gaan we die huizen bouwen? De 
woningcorporaties geven aan dat ze alleen maar willen bouwen in de “grote kernen“. Op 
zich zijn het begrijpelijke keuzes, maar wat heeft dat voor gevolgen voor onze omringende 
dorpen? Kunnen onze ouderen nog in hun vertrouwde sociale omgeving blijven wonen? 
Veel ouderen geven aan dat ze best in een kleiner huis willen wonen, maar ze willen wel in 
hun eigen buurt blijven. Als er doorstroming is van ouderen naar seniorenwoningen, dan 
komen er ook weer woningen vrij voor gezinnen. Waar wij als partij niks mee kunnen is dat 
een plan als “entree Hoogezand noord” wat al is gestart in 2002 en nu nog minimaal 20 jaar 
gaat duren, dat is meer dan 40 jaar ! 
Dit is een van de redenen waarom wij in de politiek zijn gegaan met onze fractie want op 
deze manier schiet het echt totaal niet op. Wat ons betreft schop in de grond en aan de 
gang gaan met het plan!!! Hoogbouw kan daar prima.  
Het is de ideale plek om meters te maken met de bouw van extra woningen. Er ligt immers 
een flinke opdracht voor onze gemeente. 
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Sociaal 
Onze fractie heeft nog steeds nachtmerries over alle kosten rondom de nieuwbouw van de 
BWRI. We begrijpen echt nog steeds niet waarom dit zo gruwelijk veel geld moet gaan 
kosten. De verandering van een Werkbedrijf naar een ontwikkelbedrijf staan wij overigens 
wel achter. 
 
We hebben een vraag over de hervormingsagenda jeugd. Zoals wij het hebben begrepen 
liepen de kosten bij de gemeentes uit de hand, nadat de jeugdzorg daar over de schutting 
werd gegooid, met een bezuiniging van 30% op het budget. De hervormingsagenda jeugd 
zou moeten zorgen voor kwalitatief goede jeugdzorg en minder druk op de gemeentelijke 
begroting. Hoe kan het dan dat juist die hervormingsagenda jeugd voor zoveel financiële 
onzekerheid zorgt. Kan de portefeuillehouder dit nog eens uitleggen? 
 
Financiën 
BBP wil dat er efficiënt gewerkt wordt om de gemeentelijke financiën op peil te houden. We 
moeten kritisch zijn op welke taken de gemeente moet faciliteren. 
We willen niet zomaar allerlei belastingen en heffingen verhogen, maar we willen eerst 
kijken waar er gesneden kan worden in de uitgaven. En vooral ook kritisch  kijken naar onze 
eigen uitgaven. 
 
Recreatie 
Gemeente Midden Groningen  moet aantrekkelijk zijn om te wonen,  werken en te 
recreëren. De nieuwe toerisme visie moet ervoor zorgen dat er een beter en gevarieerder 
aanbod van recreatie is, die goed vindbaar is voor toeristen. Wij vinden het verschrikkelijk 
belangrijk dat onze natuurgebieden toegankelijk blijven voor onze inwoners, en dat we 
kunnen blijven recreëren op het Zuidlaardermeer. 
Daarom zijn we ook blij met de rechtszaak tegen het provinciaal beleid om recreatie op het 
Zuidlaardermeer mogelijk te houden. Misschien moeten we allemaal wat verdraagzamer 
zijn en streven naar een gemeente met ruimte voor ondernemers, recreatie en natuur. Het 
één hoeft het ander niet uit te sluiten. 
 
Duurzaamheid 
In de najaarsnota lezen we terug dat we als voorbeeldfunctie willen dienen. Als lokale 
overheid zijn we dit natuur ook. Er staan veel goede zaken in de najaarsnota. Hierbij 
denkend aan duurzame energie, verminderen van interne afvalstromen, Ook de acties zijn 
goed, gasvrij Gorecht en Steendam-Tjuchem, en de wijkuitvoeringsplannen. Echter missen 
er in onze beleving twee zeer urgente zaken. Als eerste zien wij niets terug van de circulaire 
economie. Grondstof wordt schaars. Wereldwijd komt er een tekort aan grondstoffen. 
Grondstoffen die hard nodig zijn om de energietransitie vorm te geven. Daarom vindt de 
BBP het belangrijk dat circulariteit opgenomen wordt o.a. in de aanbestedingstrajecten. 
Hoe gaan we ervoor zorgen dat grondstoffen niet verloren gaan maar weer opnieuw ingezet 
kunnen gaan worden? We lezen er niets van. Hier zien wij graag meer visie vanuit het 
college. Dit kan al heel eenvoudig door van de leveranciers van bijvoorbeeld 
bouwmaterialen te eisen dat ze een terugname garantie op de producten afgeven.  
. 
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Misschien kan het college trouwens een voorbeeld nemen aan de agrariërs in onze 
gemeente. Ook daar gaat geen grondstof verloren. Houd er trouwens altijd rekening mee 
dat je niet groen kunt doen als je rood staat! 
 
Programma Dorpen & Wijken/ Leefbaarheid en communicatie  
“Groot zijn in kleinschaligheid” waarbij onze inwoners ervaren invloed en zeggenschap te 
hebben over hun dorp of wijk. De Boer & Burger Partij is erg blij met de ontwikkelingen en 
zien dat er heel veel mooie plannen worden ontwikkeld en uitgerold. Een gemeente waar 
onze inwoners zich thuis voelen, zelf de regie kunnen nemen om hun omgeving te 
verbeteren, de ruimte en het vertrouwen krijgen om daar ook zelf richting aan te geven 
maakt dat onze gemeente alleen maar mooier en sterker wordt. Wij zien graag dat iedereen 
daar ook een rol in kan spelen, ook diegenen die om welke reden ook, minder mondig zijn. 
En wanneer er ideeën en plannen zijn, vinden wij het dan ook heel belangrijk dat het proces 
vooraf duidelijk wordt uitgelegd zodat onze inwoners weten waar zij wel of geen invloed op 
kunnen uitoefenen. Draagvlak is wat ons betreft belangrijker dan participatie in deze 
programma’s. Geen draagvlak betekent dat een plan terug moet naar de tekentafel.  
 
Midden- Groningen is een gemeente waar een veelheid van verscheidenheid de boventoon 
speelt. We hebben (helaas) ook te maken met grote uitdagingen. Allemaal willen we een 
veilige, prettige leefomgeving waar iedereen zichzelf kan zijn.  
 
Gevolgen Gaswinning / NPG 
Afgelopen jaar is er veel gebeurd. De uitkomst van de enquêtecommissie was duidelijk en 
glashard. “Groningers Boven Gas”. Vijftig maatregelen dienen te leiden tot verbetering van 
schadeherstel en versterking maar ook verbetering van economie en leefbaarheid.  
 
Het Nationaal Programma Groningen zal de komende tijd omgevormd worden door deze 
uitkomst. Wij vinden het van groot belang dat de partijen die straks mogen beslissen over 
de gelden worden vertegenwoordigd door democratisch gekozen volksvertegenwoordigers 
en objectieve partijen die te alle tijden het belang van alle Groningers en dan met name de 
Groningers die daadwerkelijk schade hebben ondervonden voor ogen houden. En dat geen 
partijen deel mogen uitmaken in de besluitvorming die (in) direct belang hebben bij deze 
gelden. Het moet geen verdien model worden voor diverse instanties waardoor er wederom 
slechts een kwart van iedere euro op de plek komt waar het echte probleem is 
 
Wij zijn nog niet zo happig op de zogenaamde Baanbrekers van de heer Remkes omdat wij 
vinden dat deze baanbrekers ook op andere manieren kunnen worden gefinancierd 
daarbij… wat hebben onze gedupeerde inwoners eraan? Dat hoort de hamvraag te zijn in 
het geheel. We kunnen zien dat er al een deel van de gelden die ons was toegekend is 
opgesnoept door de heer Remkes. Ondanks de enorme inzet van onze kanjers van 
ambtenaren, de Griffie, Burgemeester en onze Raad.  
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Zoutwinning 
De BBP is blij om te lezen dat de gemeente zicht verzet tegen uitbreiding van de 
zoutwinning. De gevolgen zijn enorm. Hierbij denkend aan bodemdaling, water vervuiling 
en sinds kort ook in het nieuws met luchtvervuiling. De BBP heeft samen met GBMG en 
VVD een toelichting over deze gevolgen gevraagd van de SODM. Wij zijn hevig 
teleurgesteld dat dit door de SODM op het laatst is geannuleerd maar begrepen dat ze 11 
januari toch langs gaan komen. Wij moedigen alle partijen aan hierbij aanwezig te zijn en ter 
voorbereiding kritische vragen in te sturen naar de griffie. 
 
Slochteren  
De Fraeylemaborg en omgeving is een grote toeristische attractie in onze gemeente. We 
zijn supertrots op de borg en haar omgeving, maar als je een beetje door het havengebied 
loopt worden we wel een stukje minder vrolijk. Er is veel achterstallig onderhoud in het 
gebied. Het College wil een integraal plan schijven voor de renovatie, maar voordat dit plan 
klaar is zijn we weer een jaar verder. Wij willen dat er vaart gemaakt wordt om het 
havengebied op te knappen. BBP houdt ervan om de handen uit de mouwen te steken, de 
inwoners van Slochteren hebben al veel te lang gewacht.   
 
Landbouw 
Vanuit de provincie is de afgelopen maanden een nieuwe regiovisie uitgerold om de diverse 
regio’s opnieuw in te richten en hebben dit met de diverse inloopavonden georganiseerd. 
Bij deze inloopavonden stonden de diverse thema’s als Bodem, Lucht, Stikstof, Water etc. 
gepresenteerd. Men maakt al plannen op gronden en gebieden waar ze geen eigenaar van 
zijn dit is een zeer kwalijke zaak! Men praat makkelijker over boeren dan met boeren ! 
Vooral het gebied: Gorecht en de Woldstreek ligt onder de loep en er zijn fantasten die 
kansen voor de boer zien met de teelt van rijst en lisdodde wanneer het waterpijl 40 cm 
omhoog gaat om veenoxidatie tegen te gaan. Maar onze partij zit hierboven op en gelukkig 
is in het provinciehuis sinds kort ook een andere bezetting van de zetels 
 
Kortom voldoende werk aan de winkel om onze gemeente aantrekkelijk en prettig leefbaar 
te houden! En de Boer & Burger Partij gaat zich daar zeer zeker sterk voor maken. 
 
Met de landelijke verkiezingen in het vooruitzicht zullen wij de BBB zeer zeker steunen om 
meer nuchter verstand in de tweede kamer te krijgen want daar heeft het de laatste jaren 
behoorlijk aan ontbroken! 
 
Kor Hoving, fractievoorzitter 
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Moties en Amendementen 

Raadsvergadering van 2 november 

Amendement Regionaal beleidsplan veiligheid 2024-2027 
Dit amendement hadden wij 
tijdens de commissievergadering al 
aangediend en uiteindelijk hebben 
de VVD, D66, Gemeentebelangen, 
CDA en PVDA het amendement 
mee ingediend. Door dit voorstel 
te amenderen wordt er nu van het 
college verwacht dat er op dit 
beleidsplan een zienswijze wordt 
ingediend met betrekking tot het 
tekort aan politiecapaciteit in onze 
regio. Alle partijen zagen hiervan 
het belang in en dit amendement 
werd dan ook met algemene 
stemmen aangenomen. 

 

 
 
Amendement Donkerte als waarde opnemen in de omgevingsvisie 
In eerste instantie was dit amendement van Groen Links anders geformuleerd, waardoor er 
veel meer dwang achter zat. Groen Links wilde donkerte waarborgen. Na overleg is dit 
gewijzigd naar donkerte als waarde opnemen in de omgevingsvisie. Zoals het in eerste 
instantie was omschreven maakten wij ons zorgen over de gevolgen voor onze 
ondernemers en met name ook voor de glastuinbouw. Donkerte als waarde opnemen 
vonden wij wel een goede omschrijving, want in sommige gebieden kan dat zeker geen 
kwaad. Wij hebben daarom voor deze motie gestemd. 
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Raadsvergadering van 9 november 

Amendement OZB 

De gemeente hanteert voor het vaststellen van de verhoging voor de OZB een indexering 

volgens de consumentenprijsindex. Voor het jaar 2022 komt dat op 10%. Een OZB 

verhoging van 10% vonden wij veel te hoog, met name ook omdat de waarde van de 

woningen en bedrijfspanden de laatste jaren ook al flink is gestegen, waardoor de OZB 

sowieso voor veel mensen en bedrijven al hoger uitvalt. Toen Gemeentebelangen ons vroeg 

om een amendement in te dienen voor verlaging van de OZB verhoging, wilden wij dit 

amendement dan ook graag mee indienen. De fractie van de ChristenUnie bleek echter ook 

een amendement te hebben geschreven, met hetzelfde doel. Na overleg zijn de 

amendementen samengevoegd en werd dit amendement raadsbreed ingediend. De 

verhoging van de OZB wordt derhalve geen 10% maar 5,1% 

Motie subsidie verenigingen 

Deze motie hebben wij gesteund. Wij konden ons wel vinden in het voorstel om te 

onderzoeken welke lokale verenigingen, instellingen, organisaties, etc, die gericht zijn op 

sociale-, culturele-, en/of sportactiviteiten, in aanmerking komen voor een (gedeeltelijke) 

compensatie van inflatie. 

Amendement budget kinderraad 

Onze gemeente kent een kinderraad en voor iedere uitgave moest deze kinderraad om 

budget vragen. Om het voor de kinderraad makkelijker te maken werd er een amendement 

ingediend op de begroting, waarin er een budget voor de kinderraad wordt gereserveerd 

van 5000 euro. Wij hebben voor dit amendement gestemd. 

Motie Financiën Slochterhaven 

De VVD kwam met een motie om geld beschikbaar te stellen voor de aanpak van de 

Slochterhaven. Onze Marian trekt hierin al een tijdje op met Marjolein van de VVD om 

aandacht te vragen voor dit gebied. Wij hebben deze motie dan ook mee ingediend. 
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Wist je dat? 

…Chris Ubels sinds 9 november ons nieuwe commissielid is? Gefeliciteerd Chris, we kijken 

uit naar de samenwerking met jou. 

…We sinds 12 november BBBondgenoot zijn? 

…Herma Hemmen op 6 november onze fractie heeft bezocht, zodat ze weet wat er in onze 

gemeente speelt, mocht het haar gegund zijn om een zetel in de Tweede Kamer te 

veroveren. 

…Deze nieuwsbrief is geschreven voordat er Tweede Kamer verkiezingen waren en we 

tijdens het schrijven van deze nieuwsbrief dus nog geen idee hadden van de uitslag van die 

verkiezingen? 

…We nog steeds op zoek zijn naar iemand die ons kan helpen bij het beheren van onze 

sociale media. Dit is wel een functie op basis van vrijwilligheid 

…We achter de schermen mensen uit allerlei werkvelden nodig hebben om ons te 

adviseren. 

… We al iemand in de schaduwfractie hebben die veel weet over het sociaal domein.  

… Mensen die interesse hebben om zich aan te sluiten bij onze schaduwfractie zich kunnen 

melden bij marieke.bos@midden-groningen.nl 

…Marieke tante is geworden van een prachtig meisje met de naam Sammie. 
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Woningbouw 
Woningbouw is een hot item in onze gemeente. Er is een flinke wachtlijst voor mensen die 
een sociale huurwoning willen hebben, of een betaalbare koopwoning. Voor starters op de 
woningmarkt is het lastig, maar ook mensen met een modaal inkomen hebben moeite om 
een huis te vinden. Ze verdienen te veel voor een sociale huurwoning, maar kunnen te 
weinig hypotheek krijgen voor een koopwoning. Deze mensen zijn aangewezen op 
particuliere woningverhuurders. 
 
Particuliere verhuurders, of zoals sommige partijen ze noemen ze huisjesmelkers. Ik vind 
dat een nare term. Verhuurders zijn er in vele soorten en maten. Sommige mensen hebben 
een huis die ze verhuren als pensioenvoorziening, voor sommigen is het hun bron van 
inkomen, en er zijn goede en slechte verhuurders. Op onze camping kom ik regelmatig 
mensen tegen die om wat voor reden ook (bijvoorbeeld een echtscheiding) geen woning 
meer hebben, en dat is in deze tijd een grote ramp. 
 
In februari 2022 heeft de raad een motie aangenomen over invoeren van 
zelfbewoningsplicht. BBP vindt dit een lastige kwestie. Aan de ene kant willen wij starters 
en mensen met een middeninkomen in staat stellen om een woning te kopen voor een 
redelijke prijs. Aan de andere kant zijn wij ook niet altijd 100% tevreden over de 
woningbouwverenigingen. Deze geven aan dat ze alleen in de grote kernen woningen willen 
bouwen, dus niet in de dorpen in de omgeving. Als je daar geen seniorenwoningen bouwt 
zit het hele dorp op slot. Oude bomen moet je niet verpoten is het spreekwoord.  Er is 
doorstroming nodig in de dorpen. Als er seniorenwoningen gebouwd worden, geeft dat 
weer ruimte aan gezinnen om te gaan wonen in het vrijkomende huis. En wij vinden het raar 
dat je straks alleen maar met een koopwoning in de dorpen kan wonen,  en niet meer in een 
woning van de woningbouwcorporatie. We hebben de wethouder de opdracht meegegeven 
om aandacht te schenken aan dit probleem met de eerstvolgende overleg met de 
woningbouwvereniging, wanneer er weer nieuwe prestatie afspraken gemaakt worden. 
 
BBP vindt dat landbouwgrond niet gebruikt moet worden voor woningbouw. Veel liever 
gebruiken wij ruimte in de dorpskernen om woningen te bouwen, of om bedrijfspanden om 
te bouwen naar woningen. Maar dat gaat erg moeizaam bij de gemeente. 
Vanaf Januari 2024 gaat de nieuwe omgevingswet van start. Het is de bedoeling dat er nog 
maar 1 loket is waar iemand moet zijn als hij of zij wil bouwen of verbouwen. 
Het moet eenvoudiger worden en vooral sneller om een vergunning te krijgen voor bouwen 
of verbouwen. 
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Wij horen graag ervaringen van onze inwoners over hoe het gaat bij de gemeente als er een 
vergunning voor een bouwproject of een verbouwing aangevraagd wordt. Gaat het snel? Is 
de procedure duidelijk? Zijn jullie tevreden over de begeleiding vanuit de gemeente? 
Graag horen wij het ook als iets naar tevredenheid gaat. Het is niet leuk als we alleen de 
klaagbaak zijn. Wij bundelen graag jullie verhalen en gaan ermee naar de ambtenaren om te 
kijken of er iets verbeterd moet worden. Vooral nu er een grote wijziging aan zit te komen 
met de nieuwe omgevingswet is het ontvangen van ervaringen voor ons van grote waarde. 
Dus hierbij een oproep: mail je ervaring naar marian.vandijken@midden-groningen.nl 

Marian van Dijken 

 
Cultuur 
Wat moeten wij als Boer & Burger Partij nou vinden van cultuur? Cultuur is luxegoed, linkse 
hobby, elitair speelgoed. Cultuur is niet relevant, eenzelvig, wereldvreemd. Ik moet eerlijk 
zeggen dat tot een paar jaar geleden ik er niet zoveel mee had. Als je naar de eerste 
levensbehoeften kijkt (zuurstof, voedsel en water) dan zit cultuur daar heel ver vandaan. 
Maar als je alleen maar kijkt naar wat absoluut noodzakelijk is, dan krijgen we uiteindelijk 
een heel schraal leven. Tijdens de coronacrisis werd het voor mij heel duidelijk hoe 
belangrijk cultuur is. En dan in de breedste zin van het woord.  Even naar de bioscoop, en 
even een uitje naar de Fraeylemaborg, even iets anders zien dan je laptop. Je komt er pas 
achter hoe belangrijk cultuur is,  als je niet meer mee mag doen.  
 
Cultuur zorgt ervoor dat je je verbonden voelt met een groep mensen, omdat je de normen 
en waarden deelt met de andere mensen. Bijvoorbeeld kunst, tradities en feestdagen.  
 
Cultuur is een onderdeel van de maatschappij waarin wij leven,  gevormd door geschiedenis 
en religie. Rembrandt schilderde bijvoorbeeld veel christelijke taferelen, en Koningsdag 
wordt gevierd omdat wij een koningshuis hebben. Cultuur zorgt ervoor dat wij ons in elkaar 
herkennen, dat we ervan uit kunnen gaan dat we dezelfde referentiepunten hebben, en dus 
de wereld enigszins op dezelfde manier ervaren. Zo voelen wij ons verbonden met elkaar. 
De Nederlandse cultuur is breed en divers en bestaat niet alleen uit schilderijen, klompen en 
Delfts Blauw. Wij hebben ook een florerende hiphop-scene, we lopen voorop in hedendaags 
design, en juist door alle verschillende bevolkingsgroepen zijn wij inspirerend en 
vooruitstrevend. Als je een cultuur rijker maakt, betrek je steeds meer groepen bij het wij-
gevoel. Cultuur is het smeermiddel van de samenleving, en in deze gepolariseerde 
samenleving is dat belangrijker dan ooit.  
 
In Midden Groningen moeten we heel trots zijn op ons Kielzog. Er werken 125 gemotiveerde 
mensen om ons van een heel breed aanbod te voorzien. We hebben een theater, een 
kunstwerkplaats, een muziekschool, we geven lessen aan scholen, en organiseren of 
ondersteunen culturele evenementen. Er zijn cultuurcoaches om evenementen / projecten 
te helpen met de organisatie. Voor het verenigingsleven wordt het steeds  moeilijker om 
vrijwilligers te vinden, soms kan een cultuurcoach ook daar ondersteuning geven.  
 

mailto:marian.vandijken@midden-groningen.nl
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Het Kielzog groeit heel erg, en een deel gaat verhuizen naar een andere locatie. Niet het 
theater en de muzieklessen, maar de groepslessen zoals de koren hebben echt meer ruimte 
nodig. De voormalige Jumbo aan de Hoofdstraat is een mooie nieuwe locatie die prima aan 
de wensen voldoet.  Het nieuwe theaterseizoen is van start gegaan.  Dat is wat mij betreft 
een van de weinige voordelen van de herfst, want van het weer word ik niet vrolijk.  

Marian van Dijken 

 
Buffer+ 
Woensdag 11 en donderdag 12 oktober vond een tweedaagse aftrap plaats van het Interreg-
project BUFFER+. Gezien de ligging van Midden-Groningen in het laagveengebied heeft de 
provincie Groningen ons gevraagd deel te nemen aan het BUFFER+ programma. BUFFER+ 
is een Europees project, wat zich bezighoudt met veenbehoud, herstel en duurzame 
vernatting. Het terugdringen van veenoxidatie in laagveengebieden is een onderdeel van de 
EU- en nationale doelstellingen om de CO2-reductie te halen. 

De provincie Groningen is naast partner ook trekker van dit project. De laagveengordel 
rondom de stad, ook wel “Groeningen”, stond bij deze aftrap centraal. Groeningen verbindt 
de meren en landschappen van vijf gemeenten (Westerkwartier, Noordenveld, Tynaarlo, 
Groningen en Midden-Groningen). Deze twee dagen was een delegatie te gast in onze 
provincie Groningen. Men was afkomstig uit Ierland, Frankrijk, Duitsland en België en 
hadden allen te maken met vergelijkbare opgaven. 

De provincie Groningen heeft het initiatief genomen te onderzoeken welke kansen er liggen 
en middels een uitwisseling met andere Europese partners tot een integrale aanpak te 
komen voor de problematiek en het bieden van perspectief voor de agrariërs, binnen de 
context van BUFFER+. 

Op de eerste dag heb ik deze groep mogen verwelkomen in Hellum bij de 
InnovatieWerkPlaats waarbij met name ook de specifieke problematieken voor de sector in 
ons Duurswoldgebied onder de aandacht is gebracht. Onze inzet vanuit de gemeente is 
aangehaakt te blijven bij dit project, direct betrokkenen uit het gebied informeren en 
verbindingen leggen waar mogelijk. Daarnaast bewustwording dat er niet alleen over maar 
ook met de agrarische sector en aanverwante partijen wordt gesproken over de gevolgen 
van mogelijke vernatting in de toekomst van het laagveengebied. Samen optrekken is 
hierbij van groot belang! 
 

https://www.midden-groningen.nl/buffer 
https://groeningen.nu/ 

Annemiek Hoesen, wethouder.  

 

https://groeningen.nu/
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Ontwikkeling Recreatieweide Schildmeer  
Het Schildmeer is een prachtig meer wat voor velen nog redelijk onbekend gebied is. Vanuit 
de portefeuille Vrije Tijds Economie kunnen wij aankondigen dat de raad unaniem heeft 
ingestemd met verdere ontwikkeling van de recreatieweide aan het Schildmeer. Eén van de 
vele actiepunten van onze Uitvoeringsagenda Vrije Tijds Economie. Hierin zijn onder andere 
een surfstrand, kano- en vissteigers opgenomen, waarbij ook rekening is gehouden met 
bezoekers met een beperking en verbetering van de parkeervoorziening. Een mooie stap 
om onze gemeente nog aantrekkelijker te maken voor zowel eigen inwoners als bezoekers 
van buiten ons gebied. Zo kan jong en oud actief recreëren en genieten van de natuur, 
cultuur en het landschap. Dit project is onderdeel van het ontwikkelen van een aantrekkelijk 
en kwalitatief aanbod op en 
rond het Schildmeer en het 
vergroten van de veiligheid 
aan het meer en op het 
water. Dat doen we door 
het verbeteren, toevoegen 
en spreiden van recreatieve 
voorzieningen.  
 
Annemiek Hoesen, 
wethouder 
 

 
  
 
 

Aftrap Dorpshuizenbeleid  

We hebben als gemeente op dit moment geen gemeentelijk beleid voor dorpshuizen en 
wijkcentra. Als een eigenaar of beheerder ons als gemeente nu een vraag stelt dan moeten 
we daar ad-hoc op reageren. Dat doen we dan op basis van een historisch zo gegroeide 
situatie. We willen graag beleid opstellen voor dorpshuizen en wijkcentra. Beleid om af te 
kunnen wegen waar we als gemeente in de toekomst ondersteunen. Bijvoorbeeld bij een 
verbouwing, bij beheer of tijdelijk bijspringen als een bestuur het niet meer zelf redt. We 
willen dat doen met betrokken vrijwilligers, met Groninger Dorpen en de raad.  
De besturen van de dorpshuizen en wijkcentra informeren wij over het proces op 28 
november in Wijkcentrum ’t Spinnenweb in Sappemeer en op 6 december in MFC Houtstek 
in Slochteren i.s.m. Groninger Dorpen.   
 
We hebben het in Midden-Groningen over 25 bestaande gebouwen met een dorps- of 
wijkfunctie en beperken ons bewust tot die gebouwen waar activiteiten voor alle inwoners 
worden georganiseerd om de leefbaarheid van wijk en dorp te verbeteren. 
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Beleid voor dorpshuizen en wijkcentra moet opleveren dat we als gemeente op een open en 
transparante manier dorpshuizen en wijkcentra kunnen ondersteunen. Er mogen wat ons 
betreft verschillen blijven bestaan met maatwerk per dorp of wijk. Vrijwilligers weten zich in 
het beleid gesteund door ons als gemeente. Die steun is er om zo eenvoudig mogelijk 
activiteiten te kunnen organiseren voor de wijk en het dorp. We willen scherp hebben waar 
bewoners een nieuw dorpshuiswillen en welke rol de gemeente daarin kan spelen.  
 
Annemiek Hoesen, wethouder 
 

 
Verstoorde raadsvergadering 
Op 23 november werd een raadsvergadering over de profielschets van de burgemeester ruw 
verstoord door een demonstratie van Kick Out Zwarte Piet. Iedere burger heeft het recht 
om in te spreken tijdens een raads- of commissievergadering. Deze activisten hebben 
besloten om zich niet te melden voor het spreekrecht, maar om tijdens de raadsvergadering 
te gaan demonstreren. Op het verzoek van de griffier om de demonstratie te staken, werd 
niet gereageerd. Hierop besloten wij, tezamen met andere fracties om de raadzaal te 
verlaten. In overleg is besloten om de raadsvergadering in een andere, besloten, ruimte 
voort te zetten. De activisten zijn vervolgens over het hekje heen geklommen om hun 
demonstratie voort te zetten. Ze kwamen naar de ruimte waar de besloten vergadering was 
en hebben daar zeer intimiderend gedrag vertoont, onder andere door hevig te bonken op 
de ramen en deuren. 
Nadat de politie en de burgemeester ter plaatse kwamen, werd met de activisten 
afgesproken dat zij alsnog spreektijd zouden krijgen tijdens de commissievergadering die 
volgde op de raadsvergadering. Hier was onze fractie het niet mee eens. Wij hebben dan 
ook besloten om de commissievergadering te verlaten. Als op deze wijze de democratie 
gekaapt kan worden dan werken wij daar niet aan mee. Wij zijn verbaasd dat deze activisten 
niet zijn verwijderd maar beloond worden voor hun acties. Wij willen hier niet aan mee 
werken. 
 

Tweede Kamer verkiezingen 2023 
Tot slot nog een kort stukje over de verkiezingen. Na de verpletterende uitslag bij de 
Provinciale Staten verkiezingen hadden we natuurlijk wel gehoopt dat BBB iets meer zetels 
zou halen dan 7. Toch is een winst van 6 zetels absoluut geen slecht resultaat. Dat het 
Nederlandse volk van mening is dat het anders moet, dat is wel duidelijk. De PVV heeft een 
duidelijke overwinning behaald. Wat ons betreft moet je altijd recht doen aan de uitslag van 
de verkiezingen en is de heer Wilders dan ook aan zet. We hopen op een voorspoedige 
formatie en wachten in spanning af hoe deze zal verlopen. 
 
Fractie Boer& Burger Partij Midden-Groningen, bondgenoot van BBB. 


